
Zápis ze schůze školské rady dne 23. května 2022 

 

Přítomni: Alena Ševčíková, Alena Kovalová, Jana Doláková, Jakub Petřina, Miroslav Ferkl, Petra 

Kratochvílová Huclová, Linda Hönigová 

 

Zahájení: 17.00 

Ukončení: 19.40 

 

Program: 

1. Přivítání od předsedy ŠD 

2. Kapacita školy  

 Pro šk. rok 2022/23 – kapacita školy naplněna 

 Zápisy dětí do 1. tříd – všechny spádové děti přijaty, nespádové ne, 4 odklady 

 Ve školním roce 2022/23 bude odcházet 42 žáků 5. ročníků, nebude dostatečná 
kapacita pro všechny spádové budoucí prvňáčky, proto nastává: 

o Možnost řešení navýšení kapacity školy o stávající dětský klub – který není 
kmenová učebna, pozvaná KHS na šetření 31. 5. – může být povoleno jako 
učebna cca pro 12 dětí  toto řešení umožní přijetí spádových dětí pro 
školní rok 2023/24 - mohou tak vzniknout tři první třídy, mzdové prostředky 
v nové třídě by musel hradit zřizovatel školy. 

 Kapacita školy neumožňuje, aby třídy do budoucna měli 25 dětí ve třídě, učebny 
nejsou na tento počet zkolaudovány.  

 Ve školním roce 2023/24 – tento trend bud pokračovat - nedostatečná kapacita školy 
- zřizovatel se musí rozhodnout, pro některou z variant: 

o A – losování (zákonné kritérium) 
o B – učebna z kontejnerů (návaznost se stávající školou) 
o C - zřizovatel zajistí smlouvu o spádovosti s jinou školou z Prahy 10, 15 (opět 

losování)  
o D – pevná přístavba (náročnost stavby a zajištění provozu školy) 

 
o Do září 2022 a následně 2023 musí být podána žádost zřizovatelem školy na 

navýšení kapacity na hotové prostory  

 Přestup žáků 5. roč. - 8 přijatých žáků na gymnázia (hlásilo se 15 žáků), nejvíce žáků 
přestupuje na ZŠ Nad Přehradou a ZŠ Křimická, míst je pro druhý stupeň jako každý 
rok dostatek   

 
3. Pedagogický sbor pro nový školní rok – náhrada 2 odcházejících pedagogů 

 Ve fázi výběru  

 Inzeráty v učitelských novinách, na PedfUk, apod.   
 

4. Na žádost paní Hajné hlasování o tom, zda bude školská rada veřejná – odhlasováno jako 
neveřejné jednání  

 
 

5. Informace k odchodu žákyně 5. ročníku v průběhu roku – odchod žákyně z rozhodnutí rodiče  



 

 
6. Výuka angličtiny ve 3. A  

Na podnět rodičů byla projednána výuka anglického jazyka ve třídě 3.A.  Tento podnět 
navazuje na předešlé podněty rodičů školské radě k výuce anglického jazyka s vyučující 
Martinou Sobotkovou. – Rodiče požádali o možnost účastnit se projednání tohoto bodu  

 Přítomni: paní Hajná, paní Digaňová, pan Meravý 
 

Podnět: Rodiče dlouhodobě vnímají při výuce AJ v nynější 3.A narušení důvěry mezi žáky, 
paní učitelkou, rodiči, absenci bezpečného prostředí pro výuku, nevhodný přístup paní 
učitelky. Proto rodiče žádají o změnu učitele. 
 
Vyjádření pana ředitele Ferkla k této otázce: 

 

 Řešíme dvě roviny: 
o Rovina kvality výuky - dle hodnocení, vedení školy, ČŠI a hospitací – výuka 

angličtiny kvalitní – funkční spolupráce učitele s párovým učitelem 
o Rovina přístupu paní učitelky Sobotkové k dětem  

 Přístup paní učitelky – pan ředitel bude informovat ŠR o způsobu řešení  

 Opakovaně žádáme rodiče, aby se nejdříve obrátili na paní učitelku s konkrétním 
dotazem, využili možnosti konzultací i nad stanovenou dobu po domluvě 

 K absenci bezpečného prostředí pro výuku – na každé hodině jsou tři dospělé osoby, 
učitelka AJ, rodilý mluvčí (párový učitel) a asistentka pedagoga – bezpečné prostředí 
pro výuku je nastaveno, viz bod hodnocení kvalitní výuky angličtiny 

 Změna učitele – v kompetenci ředitele školy, který obsazuje hodiny nejprve 
specializovanými vyučujícími AJ (různé studijní kombinace prvního stupně). Úvazky 
na nový školní rok vždy řešeny s vyučujícími na konci června při sestavení 
kompletního týmu na nový školní rok.  

 
 
 

7. Žáci z Ukrajiny  

 V současné době 7 dětí 

 Od března vytvořena adaptační skupina s intenzivní výukou českého jazyka, děti jsou 
postupně adaptovány do tříd do hodin výchov a vhodnosti dle rozvrhu hodin. 
Skupinu vede adaptační koordinátorka. Od září děti budou již ve svých třídách 

 Transparentní účet – poznámka určuje na co, může být dar použit – využíváno na 
úhradu obědů, ŠVP a podpory dětí z Ukrajiny. 

 
 
 

8. Podněty členů školské rady: 

 Pomoc sociálně slabším – řešením je transparentní učet školy – např. na ŠVP/obědy, 
rodiče si mohou podat žádost na úřadu MČ  

 Stojany na kola a koloběžky – proběhlo místní šetření magistrátu, objednáno, 
čekáme 

 Sportovní akce pořádané ZŠ – 1.6. florbalový turnaj, 3.6. Měcholupská šplhna - 
odměny pro děti  

 Sportovní úspěchy  
o Odznak všestrannosti – z obvodního kola postup 5ti žáků do KK, 1 žák 

postoupil do celorepublikového kola  



o Atletická štafeta – účastnilo se celkem 16 dětí od 1. do 5. třídy  
o Dětský fotbalový turnaj – žáci 1. – 2. třídy, v obvodním kole se umístili na 2. 

místě, v krajském kole obsadili 4. místo  
o Atletický trojboj žáků P10 a P15 – naše škola zvítězila, účast žáků 3. – 5. 

ročníků 
o McDonald´s Cup  

 
 

 

 

 

V Praze dne 23. 5. 2022  

 

Zapsala: Linda Hönigová 


